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v  n e l e h k ý c h  č a s e c h

DANUŠE 
NERUDOVÁ

kandidátka 
na prezidentku

České republiky



Vážené čtenářky,

vítejte u druhého dílu seriálu Výjimečné ženy v nelehkých časech,  

který jsme odstartovali letos v listopadu. 

Po celý příští rok v něm budeme představovat ženy, 

které, i v dobách nepříznivých, věří v dobré konce 

a s hlavou vztyčenou, noblesou a odvahou, kráčejí dál.

Je mi ctí, že účast přijala žena, která v současné době veřejně bojuje  

za svá přesvědčení, hodnoty, za budoucnost nové generace a lepší zítřky.

Žena, která chce vrátit Česko na špici Evropy.

Žena, která hájí slušnost, smysl pro spravedlnost a pomoc slabším.

Dovolte mi předat slovo kandidátce na funkci první prezidentky 

České republiky, paní Danuši Nerudové.

Stanislava Šveňková

vydavatelka
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V í t e ,  ž e  j s m e  j e d n o u  z   p o s l e d n í c h  z e m í  v   E v r o p ě ,  k t e r á  n i k d y 
n e m ě l a  ž e n u  v e  f u n k c i  p r e z i d e n t k y  n e b o  p r e m i é r k y ? 

A   p ř e s t o  s i  j i  v   p r e z i d e n t s k é m  ú ř a d ě  u m í  
p ř e d s t a v i t  č t y ř i  z   p ě t i  Č e c h ů !  

P o j ď m e  s e  a n g a ž o v a t  a   z v á ž i t ,  z d a  s e  b l ý s k á  n a  č a s y  
a   v   b r z k é  d o b ě  s e  d o č k á m e  p r v n í  p r e z i d e n t k y !

ZMĚNA, KTERÁ NASTARTUJE ČESKO

“

”
Danuše Nerudová je bývalá rektorka Mende-
lovy univerzity v Brně, ekonomka a vysokoškolská 
pedagožka. Svoji kandidaturu oznámila na jaře 2022 
s prohlášením, že potřebujeme hlavu státu, která v ne-
lehkých časech stojí na straně lidí. Z 21 uchazečů na 
post prezidenta postoupila mezi 9. Dnes je ze součas-
ných kandidátů na pozici favorita.

V rámci své prezidentské kampaně nasbírala přes 
82 000 hlasů a její vizí je předat naši zemi budoucí 
generaci v lepším stavu, než v jakém se v současnosti 
nachází a vrátit ji na špici Evropy.

Jako odbornice ve svém oboru chce aktivně po-
moci vyvést Česko z ekonomické krize a řešit další 
palčivá neekonomická témata, jako je například nut-
nost změny vzdělávacího systému, potřeba vizuálně 
jednotného informačního systému, větší podpora 
a důvěra seniorům a podnikatelům.

V I Z E
Je přesvědčena o tom, že prezident je 
osobností ve veřejném prostoru, která 
se má těšit respektu a úctě veřejnosti 

a má moc vyvíjet maximální úsilí 
k řešení problémů a podávat společně 
s vládou ruku těm, kteří to potřebují.



Danuše Nerudová se narodila v roce 
1979 v Brně, kde společně s rodiči 

a třemi sourozenci vyrůstala i studova-
la. Maminka jí vštípila lásku k hudbě, 
tatínek k přírodě a rybaření. V páté tří-
dě základní školy zažila Sametovou re-
voluci a prožila s rodiči návrat svobody 
do naší země.

Vystudovala obor hospodářská poli-
tika a správa na Provozně ekonomické 
fakultě Mendelovy zemědělské a lesnic-
ké univerzity v Brně a v roce 2005, již 
ve svých 26 letech, promovala a dosáh-

la doktorského stupně. Působila jako 
vedoucí Ústavu účetnictví a daní PEF 
MENDELU a v roce 2018 se stala his-
toricky první ženou v čele Mendelovy 
univerzity a zároveň nejmladší rektor-
kou v Česku. Za její snahu vytvářet lep-
ší podmínky pro vzdělávání studentů 
a péči o zaměstnance získala univerzita 
prestižní evropské ocenění.

Předsedala Komisi pro spravedlivé 
důchody, kde se jí, společně s ostatními 
kolegy v týmu, podařilo prosadit návrh 
na zvýšení důchodu o pět set korun za 

každé vychované dítě a zasadila se o dal-
ší konkrétní kroky, vedoucí ke zlepšení 
kvality života seniorů. Byla také součástí 
ekonomické sekce Ústředního krizo-
vého štábu vlády v těžkých dobách co-
vidu.Ve své profesi se neustále věnuje 
tématům, souvisejícími s nastavením 
daní, rovnými příležitostmi žen a mužů, 
ochranou přírody a dlouhodobým udr-
žitelným důchodovým systémem.

Pokud by ve volbách uspěla, přivedla 
by si na Hrad vlastní odborníky, na které 
by kladla vysoké profesní i etické nároky.
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V  B r n ě  v  d o b ě  s t u d i í  p o z n a l a  s v é h o  b u d o u c í h o  m a n ž e l a , 
s e  k t e r ý m  m á  d v a  s y n y ,  v e  v ě k u  1 6  a  1 0  l e t .

S í l u  a  e n e r g i i  č e r p á  p ř e d e v š í m  u  s v é  r o d i n y , 
k t e r á  j i  v  k a n d i d a t u ř e  o d  s a m é h o  z a č á t k u  p o d p o r u j e .

DĚTSTVÍ – STUDIA – KARIÉRA



Existuje zlomový okamžik, který 
rozhodl o Vaší kandidatuře?
Prvně mne to napadlo v období covidu, 
kdy jsme založili občanské sdružení Ko-
roNERV a byli jsme poměrně aktivní ve 
veřejném prostoru. Člověk zjistil, že ne-
musí jen sedět v koutě a kritizovat, ale že 
může být i součástí změny. Tehdy jsem 
začala uvažovat o tom, že by člověk na 
vrcholu sil nabídl služby naší společnos-
ti, a to proto, že si myslím, že bylo dost 
točení se v kruhu a minulosti. Musíme se 
zaměřit na budoucnost a mít jasnou vizi 
toho, kam kráčíme. Musí tu být někdo, 
kdo nám dá cíl a definuje cestu. Naše 
společnost se zarazila někde v 90. letech 
na strategii „Doháníme Německo“, od 
té doby nikdo žádnou strategii nenasta-
vil. Zlomový okamžik ale byl, když mě 
v kandidatuře podpořila moje rodina. 
Bez ní bych do toho nikdy nešla.
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NEBOJME SE ROZBÍJET 
SKLENĚNÉ STROPY!

M o c  r á d a  b y c h  č e s k ý m  ž e n á m  p o p ř á l a , 
a b y c h o m  s e  n e b á l y  r o z b í j e t  s k l e n ě n é  s t r o p y .  

A b y c h o m  š l y  z a  t í m ,  k d e  c í t í m e  s v ů j  c í l ,  
a b y c h o m  s e  v z á j e m n ě  i n s p i r o v a l y  a  p o s i l o v a l y  a  š l y 

p ř í k l a d e m  c e l é  s p o l e č n o s t i .  
A b y c h o m  m l u v i l y  o  t o m ,  c o  ž e n y  v  n a š í  z e m i  p o t ř e b u j í , 

a b y c h o m  z v e d a l y  t é m a  r o v n ý c h  p ř í l e ž i t o s t í .  
P o j ď m e  u k á z a t ,  ž e  p o k u d  z a p o j í m e  ž e n y ,  

b u d e  c e l á  n a š e  s p o l e č n o s t  b o h a t š í .

“

”



Spatřujete výhodu (nebo nevý-
hodu) v  tom, že jste ženou mezi 
ostatními muži – kandidáty?
Není to jednoduché. Na ženy-kandi-
dátky máme skutečně jiné nároky než 
na muže – kandidáty. Místo mých ná-
zorů je často pod drobnohledem spíš 
můj vzhled. Že mám na fotkách tři 
brady nebo že bych neměla pořád no-
sit to stejné oblečení. Stejně tak že jsem 
špatná máma, že jsem kariéristka, která 
nemyslí na rodinu. Nic z toho u muž-
ských kandidátů nevidím, je to vlastně 
vtipná představa, že bychom se ptali 
premiéra, jak zvládá péči o děti, nebo 
diskutovali o tom, jestli náhodou ne-
přibral nebo jak to že si proboha nedo-
kázal sladit oblek s botami. Ať už tyhle 
volby dopadnou jakkoli, mám jeden cíl 
– abychom poslouchali ženy, ne jejich 
oblečení nebo vzhled.

Jakou roli hraje ve Vašem životě 
a především nyní, v období kandi-
datury, Vaše rodina?
Tu největší. Mám v nich obrovskou 
oporu, jsou moje základna. Teď v kam-
pani, kdy jsem opravdu velmi vytížená, 
si společných chvil s manželem a syny 
vážím o to víc. Není to samozřejmost, 
že mám muže, který mě nejen velmi 
podporuje, ale také zastane péči o děti 
a domácnost, a syny, kteří se sami od 
sebe zapojili do kampaně, protože mi 
chtěli pomoct. Za to, že se mi podaři-
lo skloubit kariéru i roli mámy, vděčím 
právě jim a také babičkám a především 
Robertovi. Oba jsme se vždy vzájemně 
podporovali, aby měl každý z nás pro-
stor dělat to, co ho naplňuje.

Co jste si odnesla do života od 
svých rodičů a co z toho předává-
te svým dětem?

Jsem z rodiny se čtyřmi dětmi. Moji 
rodiče byli oba výpočetní technici, 
oba byli hodně zaměstnaní a do toho 
rekonstruovali vlastními silami dům 
v Brně Žabovřeskách, kde jsme byd-
leli. Veškeré úspory rodičů šly do re-
konstrukce domu, takže peněz nemě-
li nazbyt. Obdivuji je, jak to všechno 

zvládli, zároveň se nám věnovali a dali 
nám skvělé podmínky k tomu vyrůst. 
Tak se snažím vychovávat svoje děti. 
Aby v rodině měly bezpečnou základ-
nu, díky které se samy mohou rozho-
dovat o svém životě. Ne, abychom je 
někam tlačili nebo jim umetali cestič-
ku. Jsou z nich skvělí kluci a my jsme 
vděční rodiče.

Co byste jako matka, pedagožka 
a  úspěšná žena, vzkázala a  po-
přála českým ženám do Nového 
roku?
Tyto otázky bych ráda spojila. Že jsou 
ženy silné, inovativní, kreativní, em-
patické a mají neskutečnou vůli, to 
už dávno víme. Stále je ale před námi 
téma rovných příležitostí – aby ženy 
i muži v naší zemi měli rovné šance 
dělat to, co chtějí, a naplňovat svůj 
potenciál. Rovné příležitosti pro ženy 
a muže jsou mé celoživotní téma. Není 
normální, že jsou konference, na kte-
rých mluví jen muži. Není normální, 
že v historii českého soudnictví není 
žádná předsedkyně Nejvyššího správ-
ního soudu a Nejvyššího ústavního 
soudu. Není normální, že jsme – jako 
jedna z posledních zemí v Evropě – ni-
kdy neměli premiérku. Řídící funkce 
jsou symboly toho, že naše země má 
v šancích pro ženy hodně co dohánět. 
Chybí nabídka zkrácených úvazků, 
možnost práce z domova a dostatek 
školek. Ženy jsou stavěny před volbu 
mezi prací a rodinou a za stejnou prá-
ci dostávají nižší odměnu než muži. 
Tratíme na tom my všichni – kolektiv, 
který zahrnuje ženy i muže, produkuje 
daleko kreativnější věci. Je často ino-
vativnější a empatičtější, dokáže řešit 
širší škálu problémů, protože na ně 
nahlíží z různých perspektiv.
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A ť  u ž  t y h l e  v o l b y 
d o p a d n o u  j a k k o l i , 

m á m  j e d e n 
c í l  –  a b y c h o m 

p o s l o u c h a l i  ž e n y , 
n e  j e j i c h  o b l e č e n í 

n e b o  v z h l e d .

“

”
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...naším společným domovem je Česká republika. 
Přála bych si, abychom v něm nalézali lásku, pochopení, pomoc a bezpečí.

Abychom si více všímali jeden druhého a každý dostal férovou příležitost uspět. 
Věřím, že je to ten nejlepší recept, jak zajistit, aby se nám spolu žilo lépe.

Když dáme více příležitostí ženám, najednou ožije půlka země.
Když podáme pomocnou ruku těm, které dnes straší každá složenka, 

nebudeme zemí jen pro ty, kteří mají v životě štěstí.
Když se postaráme o kvalitní vzdělávání, prospějeme zemi na desítky let dopředu.
Když podpoříme střední třídu, posílíme páteř demokracie a budoucí prosperity.

Když podpoříme schopné a talentované živnostníky a podnikatele, 
bude se dařit i jejich zaměstnancům a nám všem.

Když dáme skutečnou šanci lidem v exekucích a vytáhneme je z bludného kruhu rezignace, otupíme vliv populistů.
Vím, že není snadné myslet na blaho společnosti, když máme často pocit, že my sami bychom se měli mít lépe.

P ř e j m e  s i  ú s p ě c h  –  n e j e n  p r o  s e b e ,  a l e  i  j e d e n  d r u h é m u .
J e n  t a k  v y t v o ř í m e  d o m o v ,  k d e  s e  d a ř í  v š e m .

P r o t o  k a n d i d u j i  n a  p r e z i d e n t k u  Č e s k é  r e p u b l i k y .

“

”

MILÍ PŘÁTELÉ,...
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Vyniká ve svém oboru – v ekonomice a chce aktivně pomoci vyvést Česko z ekonomické krize.

Je schopna a připravena řešit všechna neekonomická palčivá témata – energetickou krizi,  

změny ve vzdělávacím, informačním a důchodovém systému, ochranu přírody. 

Lidé jsou u ní vždy na prvním místě.

Je nezávislá, nadstranická, sebevědomá, elegantní.  

Umí důstojně vystupovat a reprezentovat naši zemi.

PROČ ZVÁŽIT DÁT HLAS  
DANUŠI NERUDOVÉ

V srpnu 2021 vyšla kniha rozhovorů s Danuší Nerudovou pod ná-

zvem Máme navíc – jen se domluvit, jejíž autorem je Jiří Nádoba.

Úvodního slova se ujal Petr Pithart, signatář Charty 77, první po-

listopadový předseda české vlády, ve kterém Danuši Nerudovou 

vřele doporučuje na první českou prezidentku.

Vnímá ji jako obyčejnou holku, která, jako nejstarší ze čtyř souro-

zenců prožila své dětství a mládí ve zdravé spokojené rodině v Brně 

a u dědečka a babičky na Vysočině. Jen díky své horlivosti a píli se 

vypracovala na mladou profesorku a  rektorku. Klade otázku, proč 

by prezidentem v Česku nemohla být konečně žena? Navíc obyčejná 

holka, s jasnou, otevřenou myslí a s nezakomplexovanou duší.

 

NÁZORY PODNIKATELEK

Je pravdou, že žena je při rozhodování citlivější, budu jí volit!

Ráda ji podpořím, pro mne je jedinou vhodnou volbou.

Rozumí sociálním problémům.

Pro tento úřad má ideální věk, energii, empatii a vzdělání.

Paní profesorka je skromná a milá, jako byl Václav Havel.

Bude ideální prezidentkou a zástupkyní všech občanů.

V této publikaci byly použity fotografie z archivu Danuše Nerudové a fotografie Pražského hradu od Vlada Kiselova.


